

基于期权视角的海外市场拓展的双目标多项目多期优化随机机会约束模型

徐斌¹, 俞静^{2,3}

1. 中央财经大学会计学院, 北京100081;
2. 中国科学院研究生院, 北京100190;
3. 中国科学院虚拟经济与数据科学研究中心, 北京100190

The Bi-objective Stochastic Chance-Constrained Combination Optimization Model of Multi-Project and Multi-Item Overseas Market Development Based on the Perspective of Real Options

XU Bin¹, YU Jing^{2,3}

1. School of Accountancy, Central University of Finance and Economic, Beijing 100081, China;
2. School of Graduate, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100190, China;
3. Research Center of Fictitious Economy and Data Science, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100190, China

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

Download: PDF (0KB) HTML (1KB) Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 随着经济全球化趋势进程的加快,海外市场资源优化配置逐步成为理论研究和实务关注的热点,而已有研究却鲜有涉及海外目标市场开拓的资源配置问题。本文在对此问题进行分析的基础上,提出了基于期权度量的收益目标模型和基于信息熵度量的风险目标模型,构建了随机环境下基于现金流供需约束的双目标多项目多期优化0-1机会约束优化模型。在吸取NSGA-II算法思想的基础上对DE算法进行了改进,设计了求解此类配置问题的Pareto解算法,比较了伸缩因子分别为固定数和随机数时差分算法的性能,得出后者算法性能稍微优于前者。

关键词: 随机环境 期权视角 海外市场开拓 多项目多期优化 Pareto解 改进的DE算法

Abstract: This paper presents a new stochastic chance-constrained 0-1 integer multi-project multi-item investment combination programming model for investigating overseas investment. The proposed model includes two objectives with stochastic constraints on the demanded cash not more than supported cash to construct a 0-1 integer programming model. On the one hand, the risk value will be measured by negative entropy; on the other hand, the pursued value objective will be composed of two parts including classical NPV and the corresponding realoption value for any item of any project. Then, how to use DE to solve the optimization model with a small modification of constraint handling rule after absorbing some idea of NSGA-II is proposed. A simulation experiment is employed to illustrate the application of the proposed model to get the Pareto-optimal solutions by applying the modified algorithm DE, and the performance evaluation of DE with random flexing factor and fixed number flexing factor is compared. The performance of the former is better than that of the latter.

收稿日期: 2009-06-17;

基金资助:

中央财经大学211工程第3期项目; 国家自然科学基金资助项目(70921061)

作者简介: 徐斌(1966-),男(汉族),江苏兴化人,中央财经大学会计学院讲师,博士,研究方向:决策支持系统、财务运筹与优化。

引用本文:

徐斌, 俞静. 基于期权视角的海外市场拓展的双目标多项目多期优化随机机会约束模型[J]. 中国管理科学, 2010, V18(4): 14-20

Service

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- Email Alert
- RSS

作者相关文章

- 徐斌
- 俞静

